
PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA WSPÓLNEGO KOMISJI STAŁYCH 

RADY MIEJSKIEJ Z DNIA 26.01.2024 r. 

 

 W posiedzeniu komisji  udział wzięło 12 Radnych. Nieobecni Radni to Mariusz Damrat i 

Marzanna Szewczyk. Na protokolanta posiedzenia komisji wybrano Agnieszkę Dorawa. 

 Obecni na posiedzeniu spoza Komisji byli: 

 - Pani Teresa Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego;                                                                                              

- Pani Barbara Białkowska  - Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego;                                                                          

- Pani Hanka Stamm – Dyrektor MGOPS;                                                                                                                          

- Pani Iwona Konaszewska  - Zastępca Dyrektora MGOPS;                                                                                               

- Pani Ilona Organiak - Zastępca Dyrektora ds. usług pomocy społecznej. 

Posiedzenie wspólne komisji rozpoczął przewodniczący RM Bartłomiej Czaki od 

wskazania najstarszego członka rady Panią Alicję Żaguń na prowadzącą  obrady komisji. Radna 

przekazała prowadzenie obrad komisji przewodniczącemu RM. 

 Posiedzenie miało na celu omówienie  projektów uchwał na LXXX  sesję RM, 

która została zaplanowana na dzień  30 stycznia 2024 r. o godzinie 13:00 w sali konferencyjnej  

Urzędu Miejskiego. 

 Omówiono projekty uchwał wg ustalonego porządku: 

Punkt 3. Uchwała w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu. Projekt uchwały 

przedstawił zastępca przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pan Tomasz Pacek. 

 Głos w sprawie zabrał Przewodniczący RM Bartłomiej  Czaki wyjaśniając, iż od 2003 roku 

kiedy dokonany został odbiór lokalu mieszkalnego  w Solcu Kujawskim, jedynym i wyłącznym 

stałym miejscem zamieszkania jest Solec Kujawski. Pod wskazanym adresem jest zameldowany 

na pobyt stały od 30 maja 2003, nieprzerwanie do chwili obecnej. Wpisany również jest do 

rejestru wyborców, dlatego też również w ostatnich wyborach parlamentarnych w październiku 

2023 roku, tutaj realizował swoje prawa wyborcze. Fakt zamieszkania w Solcu Kujawskim 

odzwierciedlają również wszystkie składane przez niego oświadczenia majątkowe oraz 

deklaracje podatkowe.                                                                                                                

Przewodniczący RM zadał pytanie, czy jeszcze Radni mają jakieś uwagi i zapytania. Radni nie 

zgłosili żadnych pytań i uwag. 



Radny Wiesław Kowalski dodał, iż rekomendacja Komisji Skarg Wniosków i Petycji jest bardzo 

pozytywna i dalsze wyjaśnienia czy dodatkowe sprawy mają charakter bezprzedmiotowy.  

Punkt 4 . Uchwała w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu  „Strategii Rozwoju Gminy Solec Kujawski na lata 2023 - 2030 (+)”, 

w tym trybu konsultacji.                    

Projekt uchwały przedstawiła Pani Barbara Białkowska  z-ca burmistrza. 

Radna Grażyna Bieniek zwróciła się z zapytaniem, do kiedy  ma powstać w/w strategia ? 

Za-ca burmistrza odpowiadając na pytanie radnej wskazała termin październik 2024 r. czyli 

podjęcie uchwały przewidywane jest w/w terminie. 

Burmistrz również zajęła głos w sprawie uzasadniając, iż strategia ma również pomóc w 

pozyskiwaniu środków zewnętrznych na realizację zadań zawartych w strategii oraz wpisane 

muszą być również w tę strategię projekty ZIT – owskie.  Strategia jest też planem i pomysłem 

na realizacje inwestycji, ponieważ są określone ramy czasowe, środki na inwestycje skąd chcemy 

je pozyskiwać. W sprawozdaniach z realizacji strategii w 70-80 % zadania są zrealizowane. 

Punkt 5. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 15 stycznia 2024 roku,  który 

wpłynął  do RM z Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli w sprawie zwołania sesji 

nadzwyczajnej i podjęcia uchwał wskazanych w jej treści.                                                                                                                                              

Projekt przedstawił Przewodniczący KSWiP Pan Szymon Raczyński uzasadniając stanowisko 

komisji, która po zapoznaniu się z wnioskiem uznała, iż  przedmiot wniosku nie mieści się w 

kompetencjach RM w Solcu Kujawskim a podjęcie uchwały uznającej wniosek za bezzasadny 

jest w pełni uzasadnione. 

Radni nie zadali pytań do w/w punktu. 

Punkt 6. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 16 stycznia 2024 roku, który 

wpłynął od mieszkańców – seniorów Gminy Solec Kujawski w sprawie utworzenia w Gminie 

Solec Kujawski Gminnej Rady Seniorów.                                                                                                                                                         

Projekt przedstawił przewodniczący KSWiP Pan Szymon Raczyński uzasadniając stanowisko 

komisji, która po zapoznaniu się z wnioskiem uznała,  iż zasadnym jest utworzenie Gminnej 

Rady Seniorów w Solcu Kujawskim co pozwoli mieszkańcom – seniorom współuczestniczyć w 

procesie decyzyjnym naszego miasta. 



W tej kwestii radni nie zajęli głosu i nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały. 

Punkt 7. Uchwała w sprawie przekształcenia MGOPS w Solcu Kujawskim w Centrum 

Usług Społecznych w Solcu Kujawskim i uchwalenia statutu Centrum Usług Społecznych w 

Solcu Kujawskim.                   

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor MGOPS Pani Hanka Stamm.  

Radny Andrzej Bąbka zajął głos w kwestii Domu Pogodnej Jesieni i gabinetu dla pielęgniarki, 

która przez kilka lat była zatrudniona w celu doglądania ludzi starszych (pomiar ciśnienia, 

temperatury, ogólnej weryfikacji stanu zdrowia)  zadając pytanie, czy byłoby możliwe aby 

przywrócić taki dyżur pielęgniarki nawet w mniejszym wymiarze godzin na przykład 2 h rano. 

Czy obecnie jest również możliwość zatrudnienia pielęgniarki z tego funduszu? 

Dyrektor MGOPS wyjaśniła, iż potrzebne są na to dodatkowe środki finansowe. Jeżeli gmina 

przeznaczyła by środki, to jest możliwe przywrócenia dyżuru pielęgniarki. Nie jest możliwe aby 

w ramach funduszu to zrobić, ponieważ Urząd Marszałkowski w momencie ogłoszenia 

konkursów wskazuje na co można pozyskać pieniądze. W pierwszej kolejności dla osób 

niepełnosprawnych, starszych ale na jakie działania. Najczęściej są to usługi opiekuńcze. W tej 

chwili ciężko jest znaleźć pielęgniarkę. Może udałoby się zatrudnić taką osobę na emeryturze 

chociaż  na cząstkę etatu ale na to potrzebne są środki, które może zapewnić gmina. 

Burmistrz Teresa Substyk  również zajęła głos w sprawie proponując, iż takie usługi mogłaby 

wykonywać opiekunka, która wchodzi do osób starszych. 

Pani Stamm wyjaśniła, że opiekunka pracuje w  domu chorego i w zależności od ilości godzin 

dana osoba ponosi odpłatność. Jeżeli będzie zgoda na to, żeby opiekunka była 2 godziny i będzie 

to sfinansowane w ramach tych godzin można wówczas zapewnić taką usługę dla wszystkich 

mieszkańców. 

Pani Barbara Białkowska wskazała na możliwość, iż osoby podlegające pod Sue Ryder  mają 

możliwość bezpłatnej usługi świadczonej przez pielęgniarkę zatrudnionej w  w/w hospicjum. 

Radny Tomasz Pacek zadał pytanie dotyczące kwoty  trzyletniego projektu, czy obejmuje ona 

tylko 15 osób wskazanych w w/w projekcie, czy jest możliwość zwiększenia ilości osób? 

Pani Ilona Organiak zajmując  głos w sprawie wskazała, iż jest to wskaźnik przyjęty na 15 osób. 

Natomiast jeśli te osoby będą się wymieniały, rezygnowały przed upływem określonego czasu 3 



lat, to wskaźnik może wówczas wynieść na przykład 30 osób. Wskaźnik 15 osób to minium, 

które zostało podane w projekcie. 

Pan Wiesław Kowalski wygłosił wielkie słowa uznania dla ciężkiej pracy Pani Stamm i 

współpracowników, których działalność jest wizytówką dla gminy i może stanowić wzorzec dla 

wszystkich. 

Pani Justyna Gapska przyznała, iż wizja projektu jest fajna na okres 3 lat i jest to spora suma 

pieniędzy oraz plan jest  bardzo dobry ale jak to będzie funkcjonowało po upływie tych 3 lat?  

Pani Hanka Stamm zajęła stanowisko w sprawie podkreślając, iż od lat pozyskiwane są środki na 

różne projekty i dyrektor MGOPS oraz pracownicy będą robić wszystko by pozyskiwać tych 

środków jak najwięcej różnymi możliwymi sposobami. 

Pani Ilona Organiak dodała, iż w projekcie jest założenie aby pobierać minimalną opłatę od 

mieszkańców za transport np. na badania do szpitala aby ich nie przyzwyczajać, że wszystkie 

usługi są za darmo. 

Pani Stamm odnosząc się do w/w wypowiedzi zaznaczyła, iż gmina nie jest w stanie sfinansować 

wszystkiego mimo tego, że wiele różnych usług jest dotowane z budżetu gminy. 

Punkt 8. Uchwała w sprawie przyznania Medalu „ Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani 

Małgorzacie Niedźwiedzkiej.                                                                                                                                                                   

Projekt uchwały przedstawił Pan Bartłomiej Czaki  - przewodniczący RM. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w punktu. 

Przewodniczący RM Bartłomiej Czaki zamknął posiedzenie komisji dziękując władzom gminy, 

radnym oraz gościom za przybycie. 

 

Posiedzenie protokołowała 

Agnieszka Dorawa 

 

 

 

 



 


